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Förvaltningens förslag till beslut 
Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens utlåtande. 

 

Christina Klang Thérése Rosén 

stadsdelsdirektör avdelningschef 

Sammanfattning 
Ett medborgarförslag inkom till Östermalms stadsdelsnämnd i 

september 2017 om att anlägga en ny gångförbindelse mellan 

Ruddammen och Valhallavägen samt att rusta upp grönområdet i 

slänterna mellan Nyponet och Roslagstullsbacken. 

 

Slänterna i området som förslagsställaren syftar på är till stora 

delar fastighetsmark som stadsdelsförvaltningen saknar rådighet 

över och som sköts av respektive fastighetsägare. 

Stadsbyggnadskontoret berättar att projektet för Västra 

Vallhallavägen sannolikt inte kommer att realiseras förrän 

luftkvalitetsnormerna kunnat uppfyllas.  

 

Stadsdelsförvaltningen framhåller också att det förutom 

markägarförhållandena är mycket svårt att anlägga förbindande 

trappor i området eftersom slänterna bitvis är mycket branta, men 

att en trapp- och gångvägsförbindelse finns från Körsbärsvägen 

till Vallhallavägen via bollplanen öster om Engelska skolan. 

Förvaltningen hänvisar förslagsställaren att använda den för att 

korta sin promenadväg. 
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Bakgrund 
Ett medborgarförslag inkom till Östermalms stadsdelsnämnd i 

september 2017 om att anlägga en ny gångförbindelse mellan 

Ruddammen och Valhallavägen.  

Ärendet 
Förslagsställaren anser att grönområdena mellan Nyponet och 

Roslagstullsbacken bör rustas upp samt att en ny gångförbindelse 

bör ordnas i sluttningen mellan Ruddammen och Valhallavägen i 

närheten av Engelska skolan. Han menar att de planer på 

förbindelser som finns i det numera bordlagda förslaget för 

bebyggelse vid Västra Valhallavägen ändå borde förverkligas. 

Han framhåller att allt fler personer bor eller jobbar på platån vid 

Ruddammen och måste idag gå omväg via Körsbärsvägen eller 

Roslagstullsbacken för att komma ned till Valhallavägen och att 

det bör anordnas  trappförbindelse eller en hiss här. Han föreslår 

att stadsdelsnämnden verkar för att förslaget genomförs. 

 
Området kring Vallhallavägen – Ruddammen. Ringen visar ungefärligt det område där 

förslagsställaren föreslår en gångförbindelse. Den prickade linjen visar en befintlig trapp- 

gångförbindelse. 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts av parkmiljöavdelningen norra innerstaden. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Stadsdelsförvaltningen arbetar efter stadsdelsnämndens mål om 

att parker och grönområden är välskötta, attraktiva och trygga för 

alla. 

 

Förvaltningen konstaterar att topografin och vägdragningen 

utmed norra sidan av Valhallavägen upp till Ruddammen medför 
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långa sträckor för den som behöver ta sig upp och ned för åsens 

sida.  

 

Slänterna i området som förslagsställaren har i åtanke är till 

huvuddelen fastighetsmark som stadsdelsförvaltningen saknar 

rådighet över och som sköts av respektive fastighetsägare. 

Förvaltningen har varit i kontakt med stadsbyggnadskontoret, 

som bekräftat att detaljplanen för Västra Valhallavägen kommer 

att ”ligga på is” under överskådlig tid på grund av överstigna 

luftkvalitetsnormer och att några detaljplaneändringar sannolikt 

inte kommer att ske här innan dess. Det innebär också att 

eventuella samlade upprustningsåtgärder i området kommer att 

vänta.  

 

Stadsdelsförvaltningen vill också framhålla att det förutom 

markägarförhållandena är mycket svårt att anlägga förbindande 

trappor i området eftersom slänterna bitvis är mycket branta, 

närmast stup. En trapp- och gångvägsförbindelse finns dock i 

området från Körsbärsvägen till Vallhallavägen via bollplanen 

öster om Engelska skolan. Förvaltningen hänvisar 

förslagsställaren till denna för att korta sin promenadväg. 
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